

Appendix
(E. E.)
5th Feby.

business before the Court, and the approaching Criminal Term, which from all appearance will be a heavy one. Feeling as I do for the honor and respectability of the Bench, I cannot help bringing under Your Lordship's notice, the claim of Mr. Gale, whose long standing at the Bar, his talents and independence, seem to point him out as a suitable successor to Mr. Uniacke. In mentioning this to Your Lordship, my only view and motive are, that the fittest man for the office should have it. And I have reason to believe, that as far as the opinion of professional men can be considered, Mr. Gale's appointment would be satisfactory.

I have the honor to be,
&c. &c. &c.

Letter from Lord Aylmer to Chief Justice Reid, dated Sorel, August 17th 1834.

Sir,

In answer to your Letter of the 16th instant, received this morning, I hasten to assure you, that I am now and long have been fully sensible of the great inconvenience which you and the Puisné Judges of the District of Montreal have suffered in consequence of the long continued absence of Mr. Justice Uniacke from his post; this has been made the subject of repeated remonstrances on my part, and at length I have found myself reduced to the extremity of causing it to be intimated (on the 1st July,) to Mr. Justice Uniacke, that unless he should repair to his post at Montreal, by the 10th of the present month, his absence would be considered as the resignation of his office. To that communication no answer has yet been received, nor has he, as it appears, returned to Montreal, so that I now consider myself at liberty to appoint a successor to him on the Bench at Montreal. With respect to the individual who may be selected for that office, I hope and trust you will be disposed to admit, that after what passed in Lord Dalhousie's Administration, in regard to the appointment of Mr. Justice Fletcher at Three Rivers, he had established strong claims upon the consideration of the local Government, to say nothing of the universally admitted integrity of his character, and his professional ability. I am desirous to give effect to your recommendation of Mr. Gale, as a sufficient guarantee of his fitness for the high Judicial situation for which you recommend him, and shall do so, in the event of Mr. Justice Fletcher declining the proposal which I have communicated to him. In the mean time I should be glad to know, whether the situation of Judge of the Inferior District of St. Francis, would be acceptable to Mr. Gale, in order that he may receive that appointment in succession to Mr. Justice Fletcher.

Believe me to be,
&c. &c. &c.

Letter from Chief Justice Reid to Lord Aylmer, dated Montreal, 18th August, 1834.

My Lord,

I had the honor to receive your Letter of the 17th instant, by which it would appear, that Your Lordship has made a tender of the vacant seat on the Bench here, to Mr. Justice Fletcher. As a matter of duty which I consider I owe to Your Lordship and to the King's Government

la Cour, et vu que le Terme Criminel approche, ou, d'après toute apparence, il y aura beaucoup d'affaires. Comme j'attache un grand prix à l'honneur et à la respectabilité des Juges, je ne puis m'empêcher d'appeler l'attention de Votre Seigneurie aux prétentions de M. Gale; son ancienneté au Barreau, ses talents, et son indépendance semblent le signaler comme le successeur de M. Uniacke. Je n'ai d'autre motif en faisant cette remarque à Votre Seigneurie, que de faire nommer à cette charge la personne la plus convenable. Et j'ai lieu de croire, quant à ce qui regarde l'opinion des Messieurs du Barreau, que la nomination de M. Gale serait satisfaisante.

J'ai l'honneur d'être,
&c. &c. &c.

Lettre de Lord Aylmer au Juge-en-Chef Reid, datée, Sorel, 17 Août 1834.

Monsieur,

En réponse à votre Lettre du 16 de ce mois, que j'ai reçue ce matin, je m'empresse de vous assurer que je sens depuis long-temps, et je sens encore aujourd'hui les inconvénients graves auxquels vous, et les Juges Puisnés du District de Montréal, vous avez été exposés par la longue absence de M. le Juge Uniacke; je lui en ai fait des remontrances à plusieurs reprises, et je me suis trouvé enfin dans la nécessité de lui faire annoncer (le 10 Juillet) que s'il ne se rendait pas à son poste le 10 du présent mois, son absence serait regardée comme une résignation de sa part. Je n'ai pas encore reçu de réponse à cette communication; et il ne paraît pas qu'il soit encore de retour à Montréal; je me crois donc libre de lui nommer un successeur sur le Banc de Montréal. Quant à la personne qu'il s'agit de choisir pour cet emploi, je me flatte que vous serez disposé à admettre, après ce qui s'est passé sous l'Administration de Lord Dalhousie par rapport à la nomination de M. le Juge Fletcher, aux Trois-Rivières, que cet individu a des titres puissans à la faveur du Gouvernement local, sans parler de ses talents professionnels, et de l'intégrité de caractère que tout le monde lui reconnaît. Je désire me rendre à votre recommandation, qui m'est une garantie suffisante que M. Gale mérite de remplir la haute charge judiciaire pour laquelle vous me l'avez recommandé, et je le nommerai, si M. Fletcher refuse d'accepter la proposition que je lui ai faite. En même temps je serais bien aise de savoir si M. Gale accepterait la place de Juge du District-Inferieur de St. François, afin de le nommer à cette charge, en remplacement de M. le Juge Fletcher.

Croyez-moi,
&c. &c. &c.

Lettre du Juge-en-Chef Reid à Lord Aylmer, datée, Montréal, 18 Août 1834.

Milord,

J'ai eu l'honneur de recevoir votre Lettre du 17 de ce mois, par laquelle il paraîtrait que Votre Seigneurie a offert à M. le Juge Fletcher la place qui est maintenant vacante sur le Banc de Montréal. Je me crois obligé, par devoir envers Votre Seigneurie et le Gouvernement

Appendice
(E. E.)
5 Fevr.